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Transportudvalget har i brev af 2. juni 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Ole Birk Olesen (LA). 

Spørgsmål nr. 566: 

Idet det fremgår af Færdselsstyrelsens redegørelse for Varebilsord-

ningen, TRU Alm. del - Bilag 247, at ”Det er styrelsens vurdering, 

at især ” 11-kg-reglen” ikke har været forståelig for branchen og 

kontrolmyndighederne, hvilket har medført de mange henvendel-

ser til styrelsen.” vil ministeren da redegøre for, hvordan 11 kg-reg-

len kan formuleres tydeligere i lovteksten, hvis den politisk ønskes 

fastholdt? 

Svar: 

Det er min opfattelse, at 11 kg-reglen er formuleret så tydeligt som 

muligt. Det er endvidere min opfattelse, at den ikke fungerer efter 

hensigten, hvorfor jeg nu foreslår den ophævet. Den manglende 

forståelse fra branchen om 11 kg-reglen handler således både om 

bevæggrundene for indførelsen af 11 kg-reglen samt om reglens 

virkning i praksis. Hertil kommer, at politiet angiveligt har svært 

ved at håndhæve reglen, fordi den tilsyneladende kan omgås gan-

ske enkelt. 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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